
Caribisch Nederland staat bui-
ten het provinciale stelsel dus
ligt het voor de hand om de ver-
houdingen in de eilandsraden
mee te wegen bij de verkiezing
van de Senaat. Maar daarmee
ontstaat meteen het dilemma:
Het recht van burgers om in-
vloed te hebben op het dichtst-

bijzijnde bestuur (gemeente- of
Eilandsraad) versus het principe
dat de stemmen van niet-Neder-
landers niet mogen meewegen
voor de Eerste Kamer.

Het kabinet Rutte vindt dat

het laatste zwaarder weegt dan
het eerste. Vandaar het wets-
voorstel om vreemdelingen op
de BES-eilanden nog een paar
jaar stemrecht bij de plaatselijke
verkiezingen te laten behouden,
maar daar vanaf 2019 - wanneer
via een grondwetswijziging de
zetelverdeling in de eilandsra-
den gaat meewegen voor de Eer-
ste Kamer - ook weer een einde
aan te maken. Het is maar de
vraag of de Tweede Kamer dat
laat gebeuren. Eerder dit jaar
kreeg Plasterk van de Eerste Ka-
mer de zeer dringende raad om
een praktische oplossing uit te
werken: het instellen van een
apart kiescollege zodat alleen
Nederlandse kiezers bij Eilands-
raadsverkiezingen door het uit-
brengen van een tweede stem
invloed kunnen uitoefenen op
de Eerste Kamer.

De bewindsman wil daar ech-
ter niet van horen. Hij vindt dat
te veel gedoe (,,niet proportio-
neel”) voor slechts zo'n 1.100
BES-burgers. Hij heeft er zelfs,
zoals wel door de fracties ge-
vraagd en door hem toegezegd,
geen overleg met de eilanders
over willen voeren in de ver-
onderstelling dat die het niet
met hem eens zijn en eveneens
voorstander zijn van een apart
kiescollege. De Raad van State
heeft Plasterk zowel bij de eerste
als de tweede versie afgeraden
het wetsvoorstel in deze vorm
aan de Kamer voor te leggen. De
Raad waarschuwde ervoor dat
het maken van onderscheid strij-
dig is met het Europees Verdrag
tot bescherming van de rechten
van de mens en fundamentele
vrijheden omdat is nagelaten
daarvoor een overtuigende
rechtvaardiging aan te voeren.

Uit de schriftelijke voorberei-
ding op het debat blijkt dat met
name D66, SP en CDA kritisch
staan tegenover de keuze die het
kabinet Rutte maakt. Van de Se-
naatsfractie van de PvdA is be-
kend dat die voor een apart kies-
college is. Vandaag zal blijken of
de sociaaldemocraten in de
Tweede Kamer dat ook zijn of
dat zij hun oren laten hangen
naar coalitiegenoot VVD want
die heeft er geen moeite mee de
niet-Nederlanders op Bonaire,
Sint Eustatius en Saba het stem-
recht af te nemen.

Voor het project is 10 miljoen
gulden uitgetrokken dat gefi-
nancierd is uit het Sociaal Eco-
nomisch Initiatief (SEI). Dit 
bedrag is opgesplitst en ver-
deeld over verschillende mi-
nisteries. Stonden de Statenle-
den gisteren vooral stil bij het
probleem van de straatnamen
op het eiland, die soms niet be-
staan, uit antwoorden van de mi-
nister van Financiën, José Jar-
dim, op eerder gestelde Staten-
vragen over het project
Basisregistratie blijkt dat de pro-
blemen met het project groter
zijn. Zo krijgt het ministerie van
Financiën weinig medewerking
van de Kamer van Koophandel
(KvK) in het project Basisre-
gistratie. Ook de Uitvoeringsor-
ganisatie Verkeer en Vervoer
(UOVV) is er niet helemaal over
uit over welke gegevens ze pre-
cies willen delen met anderen
binnen het stelsel. Daarnaast wil
UOVV de bekrachtiging van de
wetgeving afwachten alvorens
over te gaan tot productie. Ver-
der functioneert het Basisre-
gister Adressen en Gebouwen
dat aangeschaft is voor de Dienst
Ruimtelijke Ontwikkeling en
Planning (ROP) niet. Volgens de
planning zou de eerste fase van
het project per 30 september
2014 afgerond moeten zijn, en
dan ging het voornamelijk over
het datadistributiesysteem. Dit
systeem is om data van de bron-
houder te ontvangen en door te
sturen naar andere bronhouders
of afnemers van data. Ook het
Basisregister Personen, ge-
naamd ‘Pivanobo’ is dan aange-
sloten op het datadistributie-
systeem. Dit systeem functio-
neert al, zo legt de minister uit. 

Met betrekking tot UOVV
stelt de minister dat het Basisre-
gister Adressen en Gebouwen is
aangeschaft voor de Dienst
Ruimtelijke Ontwikkeling en
Planning (ROP). Maar: ,,Helaas
kunnen de adressen formeel
niet worden uitgewisseld omdat
de adressen die ingevuld zijn
nog niet officieel zijn. Het adres-
senproject van het ministerie
van VVRP is volledig stopgezet
en beperkt zo tot ergernis van
velen de formele data-uitwisse-
ling van gestructureerde adres-

sen. Het koppel-vlak met het da-
tadistributiesysteem wordt nu
opgeleverd maar blijft voorlopig
steken in de testfase”, zo legt de
minister nader uit. 

Adressen 
niet op orde
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Verplegers blussen brand
Zestig verpleeg-
kundigen van drie
verschillende zor-
ginstellingen op
het eiland hebben
onlangs een trai-
ning bedrijfshulp-
verlening gevolgd.
De tweedaagse
cursus werd ver-
zorgd door
Medical Supply
Curaçao. Directeur
Gerrit Fabian sprak
van een succesvol-
le bijeenkomst. 

FOTO MEDICAL
SUPPLY CURAÇAO 

Recht versus
principe

Tegenslag
project Basis-
registratie
Van een onzer verslaggevers
Willemstad - Het project Basisregistratie kent verschil-
lende tegenslagen. Dat blijkt uit een Statenpresentatie
gisteren van de ministers van Bestuur, Planning en
Dienstverlening (BPD), Etienne van der Horst, Verkeer,
Vervoer en Ruimtelijke Planning (VVRP), Earl Balborda,
en Economische Ontwikkeling, Stanley Palm. Vervolg van pagina 1
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